
 

                                                                   30.05.2022 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Jeg modtog svar på mine spørgsmål om byggeri af lejligheder i Tasiilaq og omkringliggende 

bygder i besvarelse 2022-032. I den forbindelse har jeg opfølgende spørgsmål. 

1. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser vil der være for det offentlige, hvis 

der skal bygges lejligheder som dem i besvarelse 2022-032? 

2. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser vil der være for det private 

erhvervsliv, hvis der skal bygges lejligheder som dem i besvarelse 2022-032? 

3. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser vil der være for borgerne, hvis der 

skal bygges lejligheder som dem i besvarelse 2022-032? 

(Medlem af Inatsisartut, Emanuel Nûko, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Man kan ikke længere komme uden om det vigtige boligbyggeri i Tasiilaq, som har de største 

boligproblemer i landet, befolkningen er nemlig i en meget vanskelig situation i forbindelse med 

deres levevilkår, på beskæftigelsesområdet og på boligområdet. Der er frygt for, at den næste 

generation kommer til at mangle muligheder på bolig- og beskæftigelsesområdet. Det er derfor af 

yderste vigtighed, at man allerede nu påbegynder et boligbyggeri. 

 

Jeg ønsker at spørgsmålene besvares indenfor 10 arbejdsdage. 


